
Protokół Nr XXXVIII/17

z obrad XXXVIII  sesji Rady Miasta Siemiatycze,
która odbyła się w sali  Siemiatyckiego Ośrodka Kultury

w dniu 30 listopada 2017 roku

Obrady  XXXVIII  sesji  Rady  Miasta  Siemiatycze  rozpoczęły  się  o  godzinie  15:00,
zakończyły zaś o godzinie 16:35.

W obradach XXXVIII sesji  na stan 15 radnych uczestniczyło 13, według załączonej do
protokołu listy obecności (Załącznik Nr 1).

Radni obecni na XXXVIII sesji:

1. Witold Berski
2. Rafał Burakowski
3. Melania Grygoruk 
4. Jan Hyndza
5. Katarzyna Jarocka
6. Jerzy Korowicki
7. Walentyna Kożuchowska
8. Paweł Onieszczuk
9. Jerzy Roszczenko
10. Łukasz Rybałtowski
11. Igor Śnieżko
12. Agnieszka Monika Zalewska
13. Roman Zdrojewski

Radni nieobecni na XXXVIII sesji:
1. Marek Bogucki
2. Antoni Kosieradzki

W obradach XXXVIII sesji Rady Miasta Siemiatycze uczestniczyli także:

1) Piotr Siniakowicz – Burmistrz Miasta
2) Henryk Czmut – Zastępca Burmistrza 
3) Elżbieta Boguszewska – Skarbnik Miasta
4) Elżbieta Rakszawa – Sekretarz Miasta

Do punktu 1 – otwarcie obrad.

Obrady  XXXVIII  sesji  Rady  Miasta  Siemiatycze  w dniu  30  listopada  2017  r.  otworzyła
Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Agnieszka  Monika  Zalewska,  która  na  wstępie  powitała
wszystkich przybyłych na XXXVIII sesję Rady Miasta. 
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Do punktu 2 – przyjęcie porządku obrad.

Przewodnicząca  Rady  powiedziała,  że  porządek  obrad  radni  otrzymali  łącznie  z
materiałami na sesję (Załącznik Nr 2). 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie porządku obrad.

Przewodnicząca powiedziała, że na komisji zostały przedstawione uchwały, które chciałaby
wprowadzić do porządku obrad:
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-  Uchwała  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Programu  współpracy  Miasta
Siemiatycze  z organizacjami  pozarządowymi  oraz innymi  podmiotami  prowadzącymi
działalność  pożytku  publicznego  na  2018 rok,  Przewodnicząca  zaproponowała,  żeby
wprowadzić  ją  do  pkt  11  porządku  obrad,  pozostałe  punkty  uległyby  przesunięciu.
Przewodnicząca Rady zapytała, kto jest za wprowadzeniem uchwały do porządku obrad, na
13 radnych biorących udział  w obradach XXXVIII  sesji,  w głosowaniu udział  wzięło  13
radnych, za przyjęciem zmiany głosowało 12 radnych. Zmiana porządku obrad został przyjęty
jednogłośnie.

- Uchwała w sprawie zmian w budżecie miasta na 2017 r. Przewodnicząca zaproponowała,
żeby  wprowadzić  ją  do  pkt  12  porządku  obrad,  pozostałe  punkty  uległyby  przesunięciu.
Przewodnicząca Rady zapytała, kto jest za wprowadzeniem uchwały do porządku obrad, na
13 radnych biorących udział  w obradach XXXVIII  sesji,  w głosowaniu udział  wzięło  13
radnych, za przyjęciem zmiany głosowało 12 radnych. Zmiana porządku obrad został przyjęty
jednogłośnie.

-  Uchwała  w sprawie  zlecenia przeprowadzenia kontroli,  Przewodnicząca zaproponowała,
żeby  wprowadzić  ją  do  pkt  13  porządku  obrad,  pozostałe  punkty  uległyby  przesunięciu.
Przewodnicząca Rady zapytała, kto jest za wprowadzeniem uchwały do porządku obrad, na
13 radnych biorących udział  w obradach XXXVIII  sesji,  w głosowaniu udział  wzięło  13
radnych, za przyjęciem zmiany głosowało 12 radnych. Zmiana porządku obrad został przyjęty
jednogłośnie.

-  Uchwała  w  sprawie  przystąpienia  do  jednostkowej  zmiany  studium  uwarunkowań  i
kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  Miasta  Siemiatycze,  Przewodnicząca
zaproponowała, żeby wprowadzić ją do pkt 14 porządku obrad, pozostałe punkty uległyby
przesunięciu.  Przewodnicząca  Rady  zapytała,  kto  jest  za  wprowadzeniem  uchwały  do
porządku obrad, na 13 radnych biorących udział w obradach XXXVIII sesji, w głosowaniu
udział  wzięło 13 radnych,  za przyjęciem zmiany głosowało 12 radnych.  Zmiana porządku
obrad został przyjęty jednogłośnie.

- Uchwała  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego  części  miasta  Siemiatycze  przy  ul.  Słowiczyńskiej,  Przewodnicząca
zaproponowała, żeby wprowadzić ją do pkt 15 porządku obrad, pozostałe punkty uległyby
przesunięciu.  Przewodnicząca  Rady  zapytała,  kto  jest  za  wprowadzeniem  uchwały  do
porządku obrad, na 13 radnych biorących udział w obradach XXXVIII sesji, w głosowaniu
udział  wzięło 13 radnych,  za przyjęciem zmiany głosowało 12 radnych.  Zmiana porządku
obrad został przyjęty jednogłośnie.

Następnie Przewodnicząca  Rady  poddała  pod  głosowanie  porządek  obrad  po
wprowadzonych  zmianach  XXXVIII  sesji, na  13  radnych  biorących  udział  w  obradach
XXXVIII  sesji,  w  głosowaniu  udział  wzięło  13  radnych,  za przyjęciem  porządku  obrad
głosowało 13 radnych. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.
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Przyjęty porządek obrad XXXVIII sesji przedstawia się następująco:

1) otwarcie obrad,

2) przyjęcie porządku obrad,

3) przyjęcie protokołu z obrad  XXXVII  sesji Rady Miasta,

4) sprawozdanie Burmistrza z prac między sesjami,

5) interpelacje i zapytania radnych,

6) podjęcie  uchwały  w  sprawie  ogłoszenia  jednolitego  tekstu  uchwały  w  sprawie
ogłoszenia tekstu jednolitego  uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu
świadczenia  usług  w zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów,

7) podjęcie  uchwały  w  sprawie  ogłoszenia   tekstu  jednolitego  uchwały  w sprawie
przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Siemiatycze,

8) podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji  społecznych dotyczących
Budżetu Partycypacyjnego 2019 w Siemiatyczach,

9) podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,

10) przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemiatycze z  kontroli
funkcjonowania oraz gospodarki finansowej Żłobka Miejskiego w Siemiatyczach,

11) podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Programu współpracy
Miasta  Siemiatycze  z organizacjami  pozarządowymi  oraz innymi  podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2018 rok,

12) podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2017 r.,

13) podjęcie uchwały w sprawie zlecenia przeprowadzenia kontroli,

14) podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  jednostkowej  zmiany  studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Siemiatycze,

15) podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego części miasta Siemiatycze przy ul. Słowiczyńskiej,

16) odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych,

17) wolne wnioski,

18)  zakończenie obrad.

Do punktu 3 – Przyjęcie protokołu z obrad XXXVII sesji Rady Miasta.

Przewodnicząca Rady poinformowała radnych, że protokół z  XXXVII sesji  Rady Miasta
wyłożony jest na stoliku protokolanta i jeżeli do końca obrad sesji nie wpłyną do niego uwagi
i poprawki to uzna się go za przyjęty.

Do punktu 4 – sprawozdanie Burmistrza Miasta z pracy między sesjami.

Burmistrz  przedstawił  sprawozdanie  z  pracy  między  sesjami.  Sprawozdanie  stanowi
Załącznik  Nr  3 do niniejszego protokołu
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Do punktu 5 – interpelacje i zapytania radnych.

Radni zgłosili następujące interpelacje:

- Radny Korowicki na wstępie podziękował Burmistrzowi, za usunięcie dużej kałuży na ulicy
Armii Krajowej, podziękował też za prace na cmentarzu żydowskim. 

- Radny Korowicki zwrócił się z prośbą o usunięcie uschniętej sosny przy transformatorze,
przy Szkole Podstawowej Nr 3.

- Radny Korowicki poruszył temat lasku przy kościele A. Boboli,  powiedział,  że jest tam
kilka uschniętych drzew, które zagrażają bezpieczeństwu.

-  Radny  Korowicki  poruszył  temat  odwróconej  latarni  na  ulicy  spacerowej,  poprosił  o
zwrócenie uwagi na nią.

-   Radny  Burakowski  stwierdził,  ze  wczoraj  pojawiła  się  informacja  na  portalach
społecznościowych, że Burmistrz złożył zawiadomienie do prokuratury, radny zapytał o to w
jakiej sprawie?

-  Radny  Śnieżko  poruszył  temat  dofinansowania  basenu,  powiedział,  ze  Burmistrz
przyzwyczaił wszystkich do tego, że często dostajemy jakieś dofinansowania i przechodzi to
bez echa, radny pogratulował Burmistrzowi za te działania bo to wymagało dużo pracy, bez
dofinansowania  budowa  basenu  byłaby  zbyt  dużym  obciążeniem,  radny  dodał,  ze  sam
osobiście nie popierał budowy bez dofinansowania. Radny dodał, że ma nadzieję, że dzięki
temu  że  miasto  otrzymało  dofinansowanie  na  basen  to  zostaną  zrealizowane  w  mieście
mniejsze inwestycje.

- Radny Śnieżko poruszył temat przygotowania „zgórka” nad zalewem przy hotelu „widmo”,
radny dodał,  że  sprawdził  w urzędzie, że właścicielem działek mniejszej jest  Miasto (pod
zarządem MOSiR), a większej – Wspólnota Dębitka. 

- Radny Śnieżko dodał, że w tym roku obchodzone jest 70-lecie Klubu Cresovia, odbyły się
już  uroczystości  m.in.  wręczenia  Sztandaru,  radny  dodał,  ze  na  stadionie  jest  mocno
zniszczony szyld i może udałoby się zafundować nowy profesjonalny, dzięki czemu może
wyniki drużynę będą  też lepsze. 

- Burmistrz dodał, że nasz projekt budżetu i prognozy WPF został przyjęty przez RIO bez
żadnych uwag.

Przewodnicząca  Rady  przed  przystąpieniem  do  głosowania  odczytała  opinię  NSZZ
Solidarność,  z  której  wynika  że  związki  zawodowe  nie  wnoszą  żadnych  uwag  do
przedstawionych projektów uchwał. 

 

Do punktu 6 -  podjęcie  uchwały  w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w
sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego   uchwały  w sprawie  szczegółowego  sposobu
i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.

Przewodnicząca powiedział, że uchwała została omówiona na komisji. 

Przewodnicząca Rady zapytała czy radni potrzebują dodatkowych wyjaśnień?
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Radni nie zgłosili uwag i pytań w tej sprawie. Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie
nad  podjęciem  uchwały w  sprawie  ogłoszenia  jednolitego  tekstu  uchwały  w  sprawie
ogłoszenia  tekstu  jednolitego   uchwały  w sprawie  szczegółowego  sposobu  i zakresu
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości
i zagospodarowania tych odpadów, Przewodnicząca zwróciła się do radnych z pytaniem, kto
jest za podjęciem tej uchwały - na 12 radnych biorących udział w obradach XXXVII sesji, w
głosowaniu  udział  wzięło  12  radnych,  „za”  podjęciem  uchwały  głosowało  12  radnych.
Uchwała została podjęta jednogłośnie.

/Uchwała Nr XXXVII/229/17 stanowi Załącznik Nr 4

Do  punktu  7  –  podjęcie  uchwały  w  sprawie  ogłoszenia   tekstu  jednolitego  uchwały
w sprawie  przyjęcia  regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  miasta
Siemiatycze Przewodnicząca powiedział, że uchwała została omówiona na komisji. 

Przewodnicząca Rady zapytała czy radni potrzebują dodatkowych wyjaśnień?

Radni nie zgłosili uwag i pytań w tej sprawie. Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie
nad podjęciem uchwały podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia  tekstu jednolitego uchwały
w sprawie  przyjęcia  regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  miasta
Siemiatycze, Przewodnicząca zwróciła się do radnych z pytaniem, kto jest za podjęciem tej
uchwały - na 13 radnych biorących udział w obradach XXXVIII sesji, w głosowaniu udział
wzięło 13 radnych, „za” podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. Uchwała została podjęta
jednogłośnie.

/Uchwała Nr XXXVIII/230/17 stanowi Załącznik Nr 5

Do punktu 8 – podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych
dotyczących Budżetu Partycypacyjnego 2019 w Siemiatyczach.

Przewodnicząca powiedział, że uchwała została omówiona na komisji. Przewodnicząca Rady
poprosiła Panią Sekretarz o przedstawienie uchwały.

Pani  Sekretarz  powiedziała,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  konsultacji  społecznych
dotyczących budżetu partycypacyjnego na 2019 r. oparty jest na podobnej konstrukcji jak był
przyjmowany w latach poprzednich. Zmianie uległ harmonogram prac, który jest opisany w
końcówce uchwały. Zasadniczą zmianą jest to że nie ma określonej kwoty przeznaczonej na
budżet, ta kwota powinna zaleźć się w budżecie Miasta. Zmieniły się też praktyki w podziale
na  środki  na  działania  społeczne  i  inwestycyjne,  tego  podziału  dokona  Pan  Burmistrz
Zarządzeniu. 

Przewodnicząca Rady zapytała czy radni potrzebują dodatkowych wyjaśnień?

Radni nie zgłosili uwag i pytań w tej sprawie. Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie
nad  podjęciem uchwały w sprawie  przeprowadzenia  konsultacji  społecznych dotyczących
Budżetu Partycypacyjnego 2019 w Siemiatyczach, Przewodnicząca zwróciła się do radnych z
pytaniem, kto jest za podjęciem tej uchwały - na 13 radnych biorących udział w obradach
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XXXVIII sesji, w głosowaniu udział wzięło 13 radnych, „za” podjęciem uchwały głosowało
12 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

/Uchwała Nr XXXVIII/231/17 stanowi Załącznik Nr 6

Do punktu 9 -  podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od
nieruchomości.

Przewodnicząca poprosiła Panią Skarbnik o wyjaśnienia do uchwały. 

Pani Skarbnik powiedziała, że podwyżka dotyczy gruntów pod budynkami mieszkalnymi i
budynków  mieszkalnych.  Obecnie  stawka  za  grunty  obowiązująca  na  2017  r.  była  w
wysokości 29 gr., w 2018 r. będzie 30 gr., a stawka ministerialna 48 gr. W zakresie budynków
mieszkalnych obecnie obowiązująca stawka 66 gr., proponowana 69 gr., maksymalna stawka
ministerialna 77 gr., podwyżka o 3 gr. Pozostałe podatki nie ulegają zmianie.

- Radny Korowicki poprosił o przedstawienie o ile zwiększy się wpływ do budżetu z tytułu
podwyżki.

- Pani Skarbnik odpowiedziała, że ewentualny wpływ to 140 tys. zł.

Przewodnicząca Rady zapytała czy radni potrzebują dodatkowych wyjaśnień?

Radni nie zgłosili uwag i pytań w tej sprawie. Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie
nad podjęciem uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,
Przewodnicząca zwróciła się do radnych z pytaniem, kto jest za podjęciem tej uchwały - na
12 radnych biorących udział  w obradach XXXVIII  sesji,  w głosowaniu udział  wzięło 13
radnych,  „za”  podjęciem  uchwały  głosowało  12  radnych,  1  radny  wstrzymał  się  od
głosowania. Uchwała została podjęta większością głosów.

/Uchwała Nr XXXVIII/232/17 stanowi Załącznik Nr 7

Do punktu 10 – przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemiatycze
z   kontroli  funkcjonowania  oraz  gospodarki  finansowej  Żłobka  Miejskiego  w
Siemiatyczach.

Przewodnicząca  poprosiła  przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  –Pawła  Onieszczuka  o
przedstawienie protokołu. Protokół stanowi załącznik (Załącznik Nr 8)  do protokołu.

Do punktu 11 - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Programu
współpracy  Miasta  Siemiatycze  z organizacjami  pozarządowymi  oraz innymi
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2018 rok.

Przewodnicząca powiedział, że uchwała została omówiona na komisji. 

Przewodnicząca Rady zapytała czy radni potrzebują dodatkowych wyjaśnień?

Radni nie zgłosili uwag i pytań w tej sprawie. Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie
nad podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Programu współpracy
Miasta Siemiatycze z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi
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działalność pożytku publicznego na 2018 rok.,  Przewodnicząca zwróciła  się  do radnych z
pytaniem, kto jest za podjęciem tej uchwały - na 13 radnych biorących udział w obradach
XXXVIII sesji, w głosowaniu udział wzięło 13 radnych, „za” podjęciem uchwały głosowało
13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

/Uchwała Nr XXXVIII/233/17 stanowi Załącznik Nr 9

Do punktu 12 - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2017 r.

Przewodnicząca poprosiła Panią Skarbnik o omówienie projektu uchwały.

Pani Skarbnik powiedziała, że najbardziej zainteresowani uchwałą są 
dyrektorzy szkół, Pani Skarbnik dodała, ze zwiększenia w planie 
dochodów to kwota 109 099,97 zł., głównie wpływają na to dotacje z 
Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego:

-  kwota 17 000 zł  -  zwiększenie dotacji  celowej z  przeznaczeniem na zadania zlecone z
zakresu ewidencji ludności, dowodów osobistych i USC, 
- kwota 7 000 zł - zwiększenie dochodów z tytułu otrzymanej kary z firmy Concordia.
-  kwota  15  000  zł  -  zwiększenie  faktycznie  otrzymanych  dochodów  z  tytułu  czynności
cywilno - prawnych od osób fizycznych i prawnych.
- kwota 20 000 zł - zwiększone faktycznych wpływów z tytułu opłaty skarbowej.
-  kwota  99,97 zł  -  zwiększenie  dotacji  celowej  na  zadania  zlecone z  przeznaczeniem na
prowadzenie Karty Dużej Rodziny,
- kwota 50 000 zł - zwiększenie faktycznych wpływów z tytułu opłat za żłobki.

Zmniejszenie  w  planie  dochodów o  kwotę  45  000 zł.,  dotyczy  pomniejszenia  dotacji
celowych dla MOPS decyzją Wojewody Podlaskiego.

Zwiększenia w planie wydatków o kwotę 452 749,97 zł, w tym:
- o kwotę 15 000 zł - zwiększenie wydatków na bieżące utrzymanie dróg miejskich.
- o kwotę 17 000 zł – przeznaczenie wydatków na USC i dowody osobiste zgodnie z decyzją
Wojewody Podlaskiego.
- o kwotę 139 000 zł - zwiększenie wydatków na funkcjonowanie szkół podstawowych (SP
Nr 1 i SP Nr 3) 
- o kwotę 3 800 zł - przesuniecie w paragrafach - wniosek Dyrektora Przedszkola Nr 1.
- o kwotę 102 400 zł - zwiększenie wydatków na funkcjonowanie gimnazjów.
- o kwotę 40 000 zł - zwiększenie wydatków na funkcjonowanie Szkoły Muzycznej.
- o kwotę 22 650 zł - przesunięcie wydatków z tytuły niewykorzystanych dotacji na
inne wydatki bieżące z zakresu przeciwdziałania alkoholizmowi.
- o kwotę 5 200 zł - przesunięcie wydatków w ramach działów - wniosek Dyrektora
MOPS.
- o kwotę 5 100 zł - zwiększenie wydatków na świetlice szkolne (SP Nr 3).
- o kwotę 500 zł - zwiększenie wydatków na koszty związane ze zwrotem niewykorzystanych
świadczeń rodzinnych i wychowawczych.
- o kwotę 25 000 zł - zwiększenie wydatków bieżących na oświetlenie miejskie.
- o kwotę 7 000 zł – przesunięcie w paragrafach na wniosek dyrektora MOSiR

Skarbnik  zwróciła  się  o  ujęcie  kwoty  419 100  zł  w  związku  z  decyzją  Wojewody
zwiększającego nam świadczenia 500+  zarówno po stronie dochodów jak i wydatków.
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Przewodnicząca Rady zapytała czy radni potrzebują dodatkowych wyjaśnień?

Radni nie zgłosili uwag i pytań w tej sprawie. Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie
nad podjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie  miasta  na 2017 r.,  Przewodnicząca
zwróciła  się  do  radnych z  pytaniem,  kto  jest  za  podjęciem tej  uchwały  -  na  13  radnych
biorących udział w obradach XXXVIII sesji, w głosowaniu udział wzięło 13 radnych, „za”
podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

/Uchwała Nr XXXVIII/234/17 stanowi Załącznik Nr 10

Do punktu 13 - podjęcie uchwały w sprawie zlecenia przeprowadzenia kontroli.

Przewodnicząca Rady powiedziała, że do Rady Miasta wpłynęła skarga na dyrektor MOPS i
działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  i w związku z tym zleca się Komisji
Rewizyjnej przeprowadzenie kontroli w tej sprawie. 

Przewodnicząca  Rady  zarządziła  głosowanie  nad  podjęciem uchwały w sprawie  zlecenia
przeprowadzenia kontroli, Przewodnicząca zwróciła się do radnych z pytaniem, kto jest za
podjęciem tej  uchwały  -  na  13  radnych  biorących  udział  w  obradach  XXXVIII  sesji,  w
głosowaniu  udział  wzięło  13  radnych,  „za”  podjęciem  uchwały  głosowało  13  radnych.
Uchwała została podjęta jednogłośnie.

/Uchwała Nr XXXVII/235/17 stanowi Załącznik Nr 11

Do punktu 14 – podjęcie  uchwały  w sprawie przystąpienia do jednostkowej
zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania
przestrzennego Miasta Siemiatycze

Przewodnicząca  powiedział,  że  uchwała  została  omówiona  na  komisji  przez  Burmistrza
Czmuta. Przewodnicząca Rady poprosiła o krótkie omówienie projekt uchwały.

Z-ca Burmistrza powiedział, że uchwałą ta jest konsekwencją wniosku złożonego w sprawie
zmiany przeznaczenia gruntu powierzchni 4 ha znajdującego się na skraju Miasta jadąc w
kierunku Hornowa po prawej stronie. Obecnie obowiązujące studium obejmowało około 60%
istniejącego obszaru. 

Przewodnicząca Rady zapytała czy radni potrzebują dodatkowych wyjaśnień?

Radni nie zgłosili uwag i pytań w tej sprawie. Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie
nad  podjęciem  uchwały w  sprawie  przystąpienia  do  jednostkowej  zmiany  studium
uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  Miasta  Siemiatycze,
Przewodnicząca zwróciła się do radnych z pytaniem, kto jest za podjęciem tej uchwały - na
13 radnych biorących udział  w obradach XXXVIII  sesji,  w głosowaniu udział  wzięło  13
radnych,  „za”  podjęciem  uchwały  głosowało  12  radnych.  Uchwała  została  podjęta
jednogłośnie.

/Uchwała Nr XXXVII/226/17 stanowi Załącznik Nr 12
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Do punktu 15 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego
planu  zagospodarowania  przestrzennego  części  miasta  Siemiatycze  przy  ul.
Słowiczyńskiej.

Przewodnicząca Rady powiedział, że z uchwałą radni zapoznali się na komisji, zapytała czy
radni potrzebują dodatkowych wyjaśnień.
Z-ca  Burmistrza  powiedział,  że  uchwały  są  ze  sobą  związane,  obszar  planowany jest  na
funkcję mieszkaniową,  w części  tego  obszaru  jest  już zabudowa mieszkaniowa,  chodzi  o
zaprojektowanie całego układu mieszkaniowego na tym obszarze łącznie z siecią dróg, która
będzie obejmować cały ten obszar.

Radni nie zgłosili uwag i pytań w tej sprawie. Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie
nad  podjęciem  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  części  miasta  Siemiatycze  przy  ul.  Słowiczyńskiej,
Przewodnicząca zwróciła się do radnych z pytaniem, kto jest za podjęciem tej uchwały - na
12  radnych  biorących  udział  w  obradach  XXXVI  sesji,  w  głosowaniu  udział  wzięło  12
radnych,  „za”  podjęciem  uchwały  głosowało  12  radnych.  Uchwała  została  podjęta
jednogłośnie.

/Uchwała Nr XXXV/227/17 stanowi Załącznik Nr 13

Przewodnicząca Rady zarządziła przerwę w obradach Rady Miasta.

Do punktu 16 – odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych..

Odpowiedzi na interpelacje udzielił Burmistrz Miasta – Piotr Siniakowicz:

- Odnosząc się do interpelacji  radnego Korowickiego w sprawie  sosny i lasku Burmistrz
odpowiedział, że jeśli tylko pogoda pozwoli to zostanie to zrobione.

- Odnosząc się do interpelacji radnego Korowickiego w sprawie lampy na ulicy Spacerowej
Burmistrz  odpowiedział,  że  zostało  to  zgłoszone  do  firmy  Elstaw,  która  zajmuje  się
oświetleniem w mieście.

-  Odnosząc  się  do  interpelacji  radnego  Burakowskiego  w  sprawie  zgłoszenia  sprawy  do
prokuratury, Burmistrz odpowiedział, że wybuchła panika w mieście w związku z brakiem
informacji o czystości wody, burmistrz dodał,  ze  oficjalne informacje z sanepidu o stanie
wody wpłynęły dopiero we wtorek i dlatego zostało złożone zawiadomienie o możliwości
popełnienia przestępstwa.

- Burmistrz podziękował radnemu Śnieżko podziękował za docenienie starań.

- Odnosząc się do interpelacji radnego Śnieżko w sprawie „zgórka” nad zalewem Burmistrz
powiedziała że ma nadzieję że uda się dojść do porozumienia ze Wspólnotą.

-  Odnosząc  się  do  interpelacji  radnego  Śnieżko  w sprawie  nowego  szyldu  dla  Cresovii,
Burmistrz powiedział, że na ten temat porozmawia z dyrektorem Pyzowskim oraz z zarządem
Cresovii.

Burmistrz powiedział, że 4 grudnia o godz. 15:00 w Sali Siemiatyckiego Ośrodka Kultury
zostanie  podpisana  umowa  partnerska  z  miastem  Kobryń,  na  które  zaprasza  radnych  i
dyrektorów jednostek.
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Do punktu 18 – wolne wnioski.

W tym punkcie głos zabrali:

-  Radny  Onieszczuk  powiedział,  że  Komisja  Rewizyjna  wyraża  gotowość  do
przeprowadzenia kontroli procedur w związku z sytuacją kryzysową (zanieczyszczenia wody
chcą rozwiać wątpliwości mieszkańców. Mieszkańcy zasługują na pełną informację.

- Radny Korowicki zapytał o to czy  jest znana przyczyna wystąpienia bakterii w wodzie i czy
wiadomo gdzie mogło dojść do zanieczyszczenia.

-  Prezes PK powiedział,  że  najważniejsze to zapobiec przyczynie,  dodał  że rozmawiał ze
specjalistami od wodociągów z Politechniki i usłyszał opinię, ze gdyby można było raz na 15
lat zamknąć wodociąg i go wyczyścić to nie byłoby problemu z bakteriami. Prezes dodał, że
na bieżąco informował Burmistrza i radnych o zaistniałej sytuacji. Powiedział, że spółka PK
otrzymała protokół ze stacji SANEPID z informacją że na źródle wody jest czysto. Wszelkie
działania PK poszły w kierunku, żeby zabezpieczyć wodę mieszkańcom. Prezes dodał, że ma
nadzieję  że  jutro  będzie  informacja że  woda jest  już czysta.  Prezes  dodał,  że  w styczniu
wchodzi nowe rozporządzenie i woda z taką ilością bakterii będzie spełniała normy. Prezes
dodał, że w ciągu kilku dni zostało wydane 240 tys. litrów wody w punktach zastępczych.
Dodał, że trzeba się zabezpieczyć, żeby w przyszłości jeśli zajdzie taka sytuacja można było
reagować szybciej.

- Radny Korowicki zapytał o to skąd pochodzi woda wydawana w punktach zastępczych?

- Prezes PK odpowiedział, ze z 3 naszych studni ponieważ woda na studniach jest czysta.

Prezes  dodał,  ze  nie  było  żadnej  awarii,  która  mogłaby  mieć  wpływ  na  czystość  wody.
Prezes dodał,  że   na szczęście  w naszej  wodzie nie było  bakterii  escherichia  coli,  które  są
związane z nieczystościami fekaliowymi. Były bakterie w grupy coli, które są wszędzie.

Spółka PK ma opracowane pewne procedury, z których skorzy

- radna Jarocka zapytała o to jak wygląda na chwile obecną stan wody w poszczególnych miejscach?

- Prezes PK powiedział, że na ujęciu jest 0, na ulicy Kościuszki 85 (koniec wodociągu) – 9 jednostek,
na  końcu  wodociągu  zawsze  jest  najwięcej.  Wojewódzka  Stacja  Epidemiologiczna  robi  badanie
pierwszą i ostatnią, jeżeli wychodzą podwyższone parametry na końcu, to robi się więcej badań.

- Radny Rybałtowski zapytał czy woda w dalszym ciągu jest chlorowana?

- Prezes PK odpowiedział, że wodę się chloruje, potem płucze i powtarza się chlorowanie i płukanie,
następnie trzeba odczekać 24 godziny od chlorowania żeby pobrać próbki wody do badania. 

- Radna Jarocka jak często pobierane są próbki do badania wody?

- Prezes PK powiedział, że jest harmonogram poboru prób przez Stację Sanitarno – Epidemiologiczną,
dodatkowo Spółka PK kontrolnie pobiera próbki do badania dla własnych potrzeb i kontrolnie oddaje
do badania do akredytowanej stacji ( w Białymstoku są dwa takie punkty – Wodociągi Białostockie
oraz Wojewódzka Stacja Sanitarno – Epidemiologiczna). Planowy pobór wody przez PK wynikający
w własnego  harmonogramu  był  zaplanowany  na  4  grudnia,  ale  przekazano  nam że  nie  mogą  z
pewnych względów przyjąć tych próbek w tym dniu  i przełożono termin badania na 21 listopada,
próbki  zostały  pobrane,  a  23  listopada  próbki  pobierała  Powiatowa  Stacja  Sanitarno  –
Epidemiologiczna. Próbki pobierane są mniej więcej raz na miesiąc.

-  Przedstawiciel  Spółdzielni  poruszył  temat  informowania  o  zaistniałej  sytuacji,  powiedział,  że
Spółdzielnia dowiedziała się chyba jako ostatnia o zaistniałej sytuacji, poprosił o to żeby informacja o
takich sytuacja docierała do miejsc, gdzie są duzi odbiorcy wody. Dzięki temu spółdzielnia mogłaby
informować swoich mieszkańców na bieżąco. 
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- Burmistrz powiedział, że niezmiernie się cieszy że przedstawiciel Spółdzielni zaszczycił nas swoją
obecnością na sesji rady Miasta. Czekaliśmy na to 3 lata. Bardzo często radni mają pytania dotyczące
Spółdzielni Mieszkaniowej, a jak Państwo macie jakieś zażalenie to pojawiacie się na sesji. Burmistrz
dodał, ze ma nadzieję że ktoś ze Spółdzielni będzie pojawiał się na sesjach Rady Miasta. 

Burmistrz  powiedział,  ze  chciałby  się  odnieść  do  przebiegu  informacji.  Powiedział,  że
Przedsiębiorstwo Komunalne otrzymało informację telefoniczną w piątek, ze jest „jakaś bakteria w
wodzie”. W sobotę Pani Inspektor poinformowała telefonicznie Prezesa, że będą mieli bakterie i coś
się stanie z wodociągiem i proszę coś zrobić.

- Prezes PK powiedział, że w piątek poinformowany został kierownik Wodociągów, później ja (bo
Kierownik mnie powiadomił), skontaktowaliśmy się z Sanepidemi  zapytałem czy to nie może być w
formie  oficjalnej,  otrzymałem  informację,  że  nie  ma  takiej  możliwości  bo  jest  weekend.  Prezes
powiedział,  że  na  podstawie  rozmowy  telefonicznej  nie  może  zadzwonić  np.  do  Spółdzielni
Mieszkaniowej i powiedzieć że woda jest skażona.

- Burmistrz  dodał,  że żąda się od nas poinformowania mieszkańców, ale na jakiej  podstawie.  PK
powinno być poinformowane na podstawie decyzji z określeniem jakie są to bakterie i jakie stężenie.
Do PK dociera informacja telefoniczna, że jest jakaś bakteria i że trzeba coś z tym zrobić. Od nas
wymaga się pracy w sobotę, a dla służby Sanitarno – Epidemiologicznej ciężko jest przyjść w sobotę i
wydać decyzję. Jeżeli Powiatowa Stacja Sanitaro – Epidemiologiczna wydaje oświadczenie 15 min po
konferencji prasowej, mówiąc co innego niż na konferencji prasowej to dlaczego takiego oświadczenia
nie wydali w piątek lub w sobotę? Proszę zobaczyć jak zrobił sanepid w Piszu, na swojej stronie
internetowej wydał oświadczenie, a na stronie internetowej naszego Sanepidu jest pusto.

- Radna Grygoruk dodała, że na Stronie internetowej Sanepidu ostatnia zmiana jaka została naniesiona
to była zmiana nazwiska Inspektora Naczelnego Sanepidu.

- Burmistrz  powiedział,  że ani miasto ani spółka nie miały podstawy do informowania zaistniałej
sytuacji. Sytuacja jednak nie została zbagatelizowana, ponieważ woda została chlorowana i zaczęto
płukać  wodociągi.  Mieszkańcy  mają  pretensję  o  to  że  nie  zostali  poinformowani,  ale  nie  było
podstawy. My nie mogliśmy działać bez odpowiedniej informacji. W poniedziałek o godz. 12:47, a
kilkanaście minut później informacja została przekazana, ze wody można używać po przegotowaniu.
Sytuacja  stała  się  tragiczna następnego dnia,  kiedy Sanepid  po zbadaniu kolejnych próbek podjął
decyzję wspólnie ze Spółką PK, że wody nie można używać do żadnych celów poza spłukiwaniem
toalety. Wtedy wybuchła panika. Burmistrz dodał, że w Piszu jest stężenie bakterii większe trzykrotnie
i  wodę  można  używać  po  przegotowaniu  do  wszystkiego.  Moim  zdaniem  Sanepid  spanikował,
powodując  straszną  panikę.  Burmistrz  dodał,  że  był  tego  dnia  na  konferencji  ,  z  której  wrócił
natychmiast i  w czasie drogi powrotnej wykonał telefon do Burmistrza Olkusza, ponieważ była tam
podobna sytuacja rok temu, Pani  Burmistrz  powiedział,  że trzeba żeby w sklepach była dostępna
woda, zakup pustych butelek bo ludzie nie mają, przygotowanie punktów odbioru wody. Burmistrz
dodał,  że  zanim wrócił  do Siemiatycz na sztab kryzysowy to w porozumieniu z  Prezesem PK te
wszystkie rzeczy były już przygotowane. Woda jechała już z Mińska Mazowieckiego, butelki (1000
szt) zostały już zakupione, sklepy zostały powiadomione. Burmistrz dodał, ze żeby zacząć działać
potrzebna była informacja na piśmie. 

- Prezes PK powiedział, że przyjmuje odpowiedzialność na piśmie, dodał, że powiadomienie Zarządu
Spółdzielni Mieszkaniowej nie było być może takie jak trzeba, ale ludzie byli informowani. Prezes
dodał, że na przyszłość współpraca będzie lepsza. 

- Burmistrz powiedział, ze padły też zarzuty że zawiódł nas system SMS. Burmistrz stwierdził, ze
system nie zawiódł, ale nie zastosowaliśmy go ponieważ ludzie nie polokowali się. Zalogowanych jest
ok.  100  osób.  Jeżeli  na  FB  jednym kliknięciem dowiaduje  się  3  tys.  osób  to  jest  to  najszybsza
informacja. 

- Radny Onieszczuk zapytał o to czy ktoś zaproponował pomoc?

- Burmistrz powiedział, że Polser dał do dyspozycji swoje beczkowozy i wodę, ponieważ mają swoje
certyfikowane źródła, OSP, które roznosi wodę do ok. 200 osób, które same nie mają możliwości
wyjść z domu, Sprinter, harcerze, gmina Siemiatycze (woda pitna z Czartajewa, ale nie skorzystaliśmy
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bo  sobie  w  inny  sposób  poradziliśmy),  wójt  z  Mielnika,  burmistrz  z  Drohiczyna  (otrzymaliśmy
cysternę do przewożenia  wody do czynności  bytowych),  z  Choroszczy przywieźliśmy 3 zbiorniki
wody zdatnej do picia, specjalnie do tego przygotowane.

- Prezes PK dodał, ze Pan Mariusz Stawiecki.

- Burmistrz powiedział, że Pan Mariusz powiedział, że może swoim samochodem wozić wodę, ale
podziękowaliśmy, ponieważ mieliśmy do dyspozycji samochody z PK. Prywatnie zgłosiło się jeszcze
dużo osób.

- Radny Onieszczuk zapytał o to czy starostwo Powiatowe wyraziło wolę pomocy?

- Burmistrz stwierdził, że nie. Dodał, ze jest też dziwna sytuacja ponieważ szpital również nie został
powiadomiony,  czekano do poniedziałku,  gdzie  żona  jest  głównym inspektorem Sanepidu,  a  mąż
dyrektorem ZOZ, Powiatowy Dom Pomocy Społecznej również nie został powiadomiony, a jest to
jednostka Starostwa.

- Radna Grygoruk dodała, ze była na konferencji i Pani Inspektor wspominała o jakimś Zarządzeniu
czy Dyrektywie Ministerstwa Zdrowia, która nakazała wywiesić komunikat, że woda nie nadaje się
tylko do celów sanitarnych, radna zapytał, czy Prezes mógłby się do tego odnieść?

- Prezes PK powiedział, że jest to Rozporządzenie wykonawcze do ustawy o zaopatrzeniu ludności w
wodę,  to  rozporządzenie  które  wskazuje  że  w  wodzie  nie  może  być  żadnej  ilości  bakterii.  W
komunikacie, który został  zamieszczony przez PK było napisane „w uzgodnieniu z  Powiatowym
Inspektorem Sanitarnym” ponieważ nie można było inaczej zamieścić takiego komunikatu.

- Przewodnicząca Rady podziękowała Burmistrzowi i Prezesowi PK za wyjaśnienia. 

- Radny Śnieżko powiedział, że powstała taka wodna afera w Siemiatyczach, zapewne niektórzy liczą
że ktoś straci w związku z tym stołek (Pan Burmistrz albo Pan Prezes) radny dodał, że należałoby tym
osobom trochę tej zimnej wody na głowę wylać.

- Radny Korowicki zgłosił, że mieszkańcy osiedli zgłosili, że ławeczki na osiedlach między blokami
są mocno zanieczyszczone odchodami ptasimi, ponieważ stoją pod drzewami, jest też propozycja żeby
te ławeczki ustawić w innych miejscach.

- Radny Berski powiedział, że mieszkańcy chcą żeby ławeczki stały pod drzewami, dodał, że są one
sprzątane. 

- Pan Lubowiecki powiedział, że ławki stoją prawie pod każdą klatką, dodał że niektóre ławki znajdują
się  pod drzewami i  nie ma możliwości  przeniesienia  ich w inne miejsce,  dodał,  ze  jeśli  deski  są
zniszczone, to wymieniane są na nowe.

-  Radna Grygoruk podziękowała policji  za  to,  ze w ciągu tych kilku dni pojawiali  się  w
miejscach wydawania wody bo rozgrywały się tam różne sceny.

Do punktu 19 - zakończenie obrad.

W związku  z  wyczerpaniem porządku  obrad  XXXVIII  sesji  Rady  Miasta w  dniu  30
listopada 2017 r. Przewodnicząca Rady zamknęła obrady o godz. 16:35.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała Przewodniczący Rady Miasta
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Monika Mazur Agnieszka Monika Zalewska
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